

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 58508

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Conflict in Georgia: visit of PACE monitoring rapporteurs on Georgia

Strasbourg, 17.08.2008 - Mátyás Eörsi (Hungary, ALDE) and Kastriot Islami (Albania, SOC), PACE Rapporteurs on the monitoring of the obligations and commitments by Georgia, will travel to Tbilisi next week to collect information on the ground and discuss the situation at the highest political level.

During their visit, as from 18 to 21 August, they are scheduled to meet President Saakashvili, the Speaker of Parliament, the Minister of Foreign Affairs, the Minister for Reintegration, the Minister of the Interior and the Minister of Defence. They will also meet people displaced by the recent conflict and visit the town of Gori.

Last week, PACE President Lluís Maria de Puig declared that human rights violations occurring during the conflict must not go unpunished. Both Georgia and Russia are members of the Council of Europe and, as such, are bound by legal obligations to resolve conflicts peacefully and respect human rights and humanitarian law.

A visit to Moscow by the PACE Rapporteurs on Russia is envisaged for later this week.

Conflit en Géorgie : visite des rapporteurs de l'APCE sur le suivi de la Géorgie

Strasbourg, 17.08.2008 – Mátyás Eörsi (Hongrie, ADLE) et Kastriot Islami (Albanie, SOC), rapporteurs de l'APCE sur le suivi des obligations et engagements de la Géorgie, se rendront à Tbilissi la semaine prochaine pour recueillir des informations sur le terrain et discuter de la situation au plus haut niveau politique.

Lors de leur visite, qui aura lieu du 18 au 21 août, ils rencontreront le Président Saakashvili, le Président du Parlement, le ministre des Affaires étrangères, le ministre de la Réintégration, le ministre de l'Intérieur et le ministre de la Défense. Ils rencontreront également des personnes déplacées lors du récent conflit et visiteront la ville de Gori.

La semaine dernière, le Président de l'APCE, Lluís Maria de Puig, a déclaré que les violations des droits de l'homme qui ont eu lieu lors du conflit ne devaient pas rester impunies. La Géorgie et la Russie sont toutes deux membres du Conseil de l'Europe et, à ce titre, tenues par des obligations légales de résoudre les conflits de manière pacifique et de respecter les droits de l'homme ainsi que le droit humanitaire.

Les rapporteurs de l'APCE sur la Russie envisagent quant à eux de se rendre en visite à Moscou dans le courant de cette semaine.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group);

ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).